
DPr-BRM-II.0012.1.3.2023 

Protokół nr 53/III/2023 

posiedzenia Komisji Budżetu Obywatelskiego  

Rady Miejskiej w Łodzi  

z dnia 9 marca 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji  -   6 radnych, 

obecnych  -   5 radnych, 

nieobecnych  -   1 radna 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył:  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 51/II/2023 i protokołu nr 52/II/2023. 

3. Omówienie zmian w projekcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 
powinien spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego.  

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski powitał radnych obecnych 

na posiedzeniu, a także zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności przewodniczący 

stwierdził quorum niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał  

i opinii.  
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Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski przedstawił zebranym 

proponowany porządek obrad i zapytał o uwagi. 

Pan przewodniczący zaproponował, aby do porządku wprowadzić punkt w brzmieniu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego – druk nr 51/2023 i ten projekt rozpatrywać 

łącznie z punktem 3.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 51/II/2023 i protokołu nr 52/II/2023. 

3. Omówienie zmian w projekcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego oraz zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt 

Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego – druk nr 51/2023.  

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 51/II/2023 i protokołu nr 52/II/2023. 

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski poinformował, że protokół 

nr 51/II/2023 i protokół nr 52/II/2023 zostały zamieszczone w aktówce. Pan przewodniczący 

zapytał o uwagi.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu nr 51/II/2023 i protokołu nr 52/II/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 51/II/2023 i protokół nr 52/II/2023. 
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Ad pkt 3. Omówienie zmian w projekcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego oraz zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt 

Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego – druk nr 51/2023.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski o wprowadzenie do bieżącego 

punktu porządku obrad poprosił przedstawiciela Biura Aktywności Miejskiej.  

Zastępca Dyrektora Biura Aktywności Miejskiej p. Agata Burlińska: proponowane 

zmiany w projekcie uchwały zostały poddane pod konsultacje społeczne. Wszelkie istotne 

zmiany względem poprzedniej uchwały zawierają się w § 4 ust. 1 uchwały, a dotyczą 

rozszerzenia katalogu obiektów, których projekty będą mogły mieć charakter 

ponadosiedlowy, czyli względem poprzedniej treści uchwały, gdzie było napisane instytucje 

kultury z wyłączeniem bibliotek, zniknął zapis: z wyłączeniem bibliotek, natomiast dopisano 

do tego katalogu obiekty rekreacyjne, w pkt 2 Stawy Jana, Stawy Stefańskiego oraz Młynek. 

Jest jeszcze jedna zmiana w projekcie uchwały. Ma ona bardziej charakter porządkowy. 

Chodzi o przeniesienie do załączników do uchwały klauzuli ogólnodostępności, ponieważ 

dotychczas funkcjonowała ona w zarządzeniu, co było niespójne i budziło wątpliwości wśród 

mieszkańców – gdzie szukać formularzy.  

W toku konsultacji społecznych, które trwały od 30 stycznia do 13 lutego br. odbyło się 

spotkanie otwarte z mieszkańcami. Na tym spotkaniu propozycja zmian dotycząca obiektów 

rekreacyjnych nie spotkała się z krytyką. Pod dyskusję bardziej zostały poddane zmiany 

dotyczące bibliotek, jak również otrzymaliśmy bardzo dużo głosów dotyczących sposobu 

głosowania papierowego. W związku z tym, w konsultacjach, potem na formularzach też 

pojawiły się te uwagi. Szczegółowy sposób głosowania, w tym organizacja tego głosowania 

papierowego co roku określa zarządzenie Prezydenta Miasta Łodzi więc na ten moment, 

w tym zakresie w uchwałę, my nie proponujemy zmian. Będziemy na etapie zarządzenia 

rozstrzygać – jak ma wyglądać głosowanie w formie papierowej w tym roku. Były też głosy, 

aby w tym roku utrzymać głosowanie w formie papierowej. My się do tego przychyliliśmy 

i nie wyeliminowaliśmy możliwości głosowania w takiej formie.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: Komisja Budżetu Obywatelskiego 

na poprzednim posiedzeniu podjęła stanowisko w sprawie głosowania w formie papierowej. 

Stanowisko kierowane jest do Prezydenta Miasta Łodzi.  
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Zastępca Dyrektora Biura Aktywności Miejskiej p. Agata Burlińska: przedstawiając 

propozycje zmian w uchwale, przyświeca nam idea umożliwienia mieszkańcom wskazywania 

w najbliższych edycjach projektów inwestycyjnych. Nie chcemy, aby osiedla traciły 

możliwość rozwoju inwestycyjnego w czasach, kiedy budżet Miasta jest napięty, a budżet 

obywatelski daje możliwość składania i realizowania takich projektów. Zarówno obiekty 

rekreacyjne MOSiR-u , a także biblioteki nadal mają dużą szansę na wybór projektów 

w ŁBO. Zmiana, która ich dotyczy polega na przesunięciu ich w pulach. Ważne jest teraz 

przeprowadzenie kampanii informacyjnej kierowanej do mieszkańców dotyczącej podania 

informacji w zakresie możliwości składania projektów inwestycyjnych. Dla nas ważne jest, 

aby mieszkańcy zgłaszali takie projekty, ponieważ w pulach jest dla nich coraz więcej 

miejsca.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: rozmawialiśmy o tym na 

poprzedniej Komisji, że problem nie polega na tym jakie zadania wygrywają, ile dostają 

pieniędzy, ale chodzi o to, że usytuowanie obiektów MOSiR na jednym osiedlu oczywiście 

nie powoduje, że ktoś przyjeżdża na ten obiekt z drugiego końca Łodzi, natomiast przyjeżdża 

z osiedla obok, a najczęściej poszkodowane jest osiedle na terenie którego leży tenże obiekt, 

mimo tego, że skorzystają z tego mieszkańcy okolicznych osiedli.  

Powinniśmy mieć świadomość, my radni, urzędnicy, że ŁBO to zaledwie 0,5% wydatków 

całego Miasta. Nie może być tak, że jednostki miejskie na stałe wpisują dochody albo 

planując wydatki, planuję że na pewno będą miały pieniądze z ŁBO na realizację zadań.  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji p. Iwona Safjanowska: 

dziękujemy mieszkańcom, że dzięki naszej wspólnej pracy obiekty MOSiR-u zmieniają swój 

wygląd.  

Radny p. Bogusław Hubert: w całości popieram stanowisko pana przewodniczącego. 

W ciągu kilku lat trwania Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego doświadczaliśmy tego, że 

budżet obywatelski przez część urzędników traktowany był jako źródło finansowania zadań 

własnych.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poddał pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego – druk nr 51/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 
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wymagań, jakie powinien spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego – 

druk nr 51/2023.  

 

Ad pkt 5. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Uwag nie zgłoszono.  

Spraw nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski zamknął posiedzenie Komisji 

Budżetu Obywatelskiego. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Protokół sporządziła 

 

Monika Olejniczak                                                                   Damian Raczkowski 

 

 


